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EDITORIAL. Diacriticele salvează demnitatea limbii române

O poveste frumoasă despre 
viaţă, sport și militărie,  
în vremuri tulburi  
Cine este fosta medaliată olimpică la canotaj care de aproape 10 ani 
lucrează la Centrul Militar Judeţean (CMJ) Covasna

O deputată aleasă pe listele AUR, acum neafiliată din motive de nepotriviri 
diverse, propune un proiect de lege care să ne regleze demnitatea limbii. Pentru că 
ce limbă-i aia fără diacritice, stimaţi tovarăşi şi pretini? Adică, de pildă, putem 
confunda râsul cu rasul, mâna cu mana, părul cu parul şi tot aşa. 

Nu zic că-i bine şi indicat să nu pui nişte căciuli şi ţurţuri pe unde trebuie, e în-
totdeauna de preferat să scrii şi să vorbeşti corect în limba maternă, paternă sau 
oficială. Dar au aleşii AUR un talent formidabil să ducă în ridicol nişte teme altfel 
importante.  

Asta cu diacriticile pe care le vrea deputata Anamaria Gavrilă merge perfect pe 
calea deschisă de tichia de mărgăritar necesară chelului. Instituţiile publice sau 
private care funcţionează pe teritoriul statului român vor fi amendate cu sume 
între 3000 şi 10000 de lei dacă nu vor folosi diacriticile în comunicarea publică. 
Mă rog, aşa vrea d-na deputat în proiectul de lege pe care l-a gândit îndelung. Vom 
vedea ce va ieşi.  
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Noi incendii de vegetaţie 
în judeţul Covasna

facebook.com/covasnamedia

Acum mai mult ca niciodată, 
când trăim vremuri tulburi, cu 
un conflict militar desfășurat 
într-o țară vecină, avem nevoie 
de povești frumoase, care să ne 
(re)dea speranță și încredere. 
Pentru că încă suntem în luna 
martie, luna femeilor, am decis 
să aducem în fața covăsnenilor 
o poveste care are în mijlocul 
său o femeie remarcabilă, militar 
activ din 2006, care de aproape 
10 ani își desfășoară activitatea 
la Centrul Militar Județean Co-
vasna. PAGINILE 6–7

Istorie plus digitalizare: coduri QR 
plasate lângă noile plăcuţe  
ale monumentelor din  
Sfântu Gheorghe

Autoritățile din Sfântu Gheorghe au înlocuit 
recent panourile de informare ale clădirilor 
monument istoric din oraș cu unele noi, din 
cupru și sticlă transparentă. Dar vestea interesantă 
este că alături de acestea au fost afișate și niște 
coduri QR, care, scanate cu telefonul mobil in-
teligent, oferă amănunte despre locații.  
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În ciuda repetatelor semnale de alarmă ale autorităților, pompierii 
covăsneni au intervenit ieri la stingerea a 6 incendii de vegetație 
uscată (Sfântu Gheorghe, Reci, Cernat, Brețcu, Bodoc, Vâlcele) și a 
2 incendii produse la grajduri din Ghelința și Reci.  

Aceste incendii au izbucnit în decurs de doar 6 ore. Unele in -
cendii de vegetație uscată s-au manifestat în apropierea locuințelor 
sau a pădurilor, crescând riscul producerii pagubelor materiale, dar 
și umane. PAGINA 2

Programul „Noua Casă” 
continuă și anul acesta

Programul „Noua 
Casă” continuă și anul 
acesta, anunță deputatul 
de Covasna Miklós Zol-
tán, care spune că dato-
rită unui amendament 
propus de el, s-a eliminat 
impunerea unor plafoane 
de venituri de 4.500 lei 
pe lună pentru familiile 
fără copii și 7.000 de lei 
pe lună pentru familiile 
cu copii. PAGINA 3

Ce intenţii au autorităţile din Sfântu Gheorghe 
cu reabilitarea Grupului Statuar „Mihai Viteazul”

Grupul Statuar „Mihai Viteazul” din Sfântu Gheorghe 
ar putea intra în reabilitare totală anul viitor, a spus vice-
primarul Tóth-Birtan Csaba joi, într-o conferință de presă.   

Intervenția ar veni după mai multe încercări de reparații, 
în special la scări, necesare pentru că lucrarea inițială de 
reabilitare a fost făcută prost. PAGINA 7


